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Leto�ní velké putování po turistic-
kých zajímavostech Plzeňského kraje
zavede mladé lidi  a rodiny s dětmi do
Kdyně. Plzeňský kraj toti� určil celkem
46 míst, jejich� náv�těvníci obdr�í
účastnické listy a kde navíc dostanou
platné razítko. Podmínka je jediná - věk
do 18 let.  Pokud se mladým a malým
poutníkům podaří získat dvanáct tako-
vých razítek od začátku prázdnin a� do
3. září, budou zařazeni do slosování 
o ceny. A kam vlastně máte ve Kdyni
dorazit?

Do jednoho z nejnověj�ích muzeí,
které bylo otevřeno na začátku leto�ní
sezóny, Muzea příhraničí. Nebudete ho
hledat dlouho, zavede vás do něj hned
brána vedle radnice. Ve stejné budově
navíc je�tě sídlí informační centrum,
kde se dozvíte, proč byste ze Kdyně
neměli spěchat.                               (sh)

Kdyně je cílem prázdninové �tafety

�tafetu Plzeňského kraje zahájila poslední �kolní den  tisková konference ve Kdyni. Úvodní razít-
ko v muzeu rozdával místostarosta, náměstek hejtmana a poslanec Vladislav Vilímec spolu s kole-
gyní, náměstkyní hejtmana Plzeňského kraje Olgou Kalčíkovou.

V�erub�tí sportovci se zúčastnili v rámci
oslav 15. výročí samostatnosti obce Hamry tur-
naje v nohejbalu. 

Reprezentační dru�stvo tvořili J. �up ml.,
Vlastimil Černý, Martin Mařák, Du�an Kislin-
ger a Luká� Ticháček.  

Přesto�e moc času na trénink nebylo,
V�erub�tí oslnili a získali trofej nejvy��í. Tu jim
předal starosta Hamrů Miroslav Kroupa.
Zápasu přihlí�ela i v�erubská starostka Ludmila
Rousová (na snímku uprostřed).                       (rr)

Hamry se sklonily před v�erubským nohejbalem

Premiéra na Hájku
Letos poprvé se na Hájku uskutečnil dětský

den, který zorganizoval spolek Klondayk 
a navíc je�tě připravil  několik her o  ceny. 

Největ�ím lákadlem pro padesát zúčastně-
ných dětí bylo vozidlo dobrovolných hasičů 
z Kouta na �umavě, ale přitahovala také jízda
na koních a v bryčce. 

Jménem Klondayku děkuji hasičům z Kouta,
Petře Králové z Prantů, Lidce Doubkové z Pa-
sečnice a nakonec v�em sponzorům, kteří na
akci přispěli.                           Lucie Straková
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V posledních dnech jsme zaznamenali
odchod více lidí, jejich� �ivotní běh by stál
za popis. V Plzni to byl bývalý politický
vězeň, zakladatel meditační zahrady a nosi-
tel mnoha ocenění, Luděk Hru�ka. Na
Kdyňsku středo�kolská profesorka Jiřina
�uchmannová a bývalý radní města Kdyně,
notář JUDr. Antonín Keil. 

Není mým záměrem podrobně vykreslit
osobnost pana doktora Keila. Mnozí z nás
ho poznali a v�e charakteristické, co s ním
bylo spojeno, určitě zůstane v na�ich mys-
lích a srdcích. Antonín Keil neměl jednodu-
chý �ivot. Ty z nás, kdo navzdory postupují-
címu věku nejsou je�tě pamětníky, snad
nepřekvapí, s jakou pozorností se staral o
rodiče, kdy� zestátňovací komunistické
manýry je připravily o majetek a slu�né
�ivobytí. Byl velmi silně věřícím člověkem,
a to pozitivně ovlivňovalo jeho vztah nejen
k rodičům, rodině, ale i obci a státu.
Komunistický stát mu neumo�nil dostudo-
vat. Pracoval v dělnických profesích. Teprve
později si dodělával právnickou fakultu a

stal se státním notářem. Jednou mi vyprávěl,
jak zkou�ející, oddaná komunistka, se ho
zeptala "proč si chcete dodělat doktorát,
v�dyť to ve Va�em věku nemá velký smysl".
Jadrnou poznámku pana doktora nemohu
ani nechci popisovat. A přece. Dokázal být
nejen vá�eným notářem, ale stihl i zalo�it
rodinu, které byl v�dy oporou.

Jako srdcem zalo�ený křesťan na�el své
politické zázemí v lidové straně. Pro ni
hodně udělal, a to nejen ve svobodných
poměrech. Listopadová revoluce ho zastihla
ve věku, kdy ostatní byli ji� dávno 
v důchodu. On v�ak vedle notářské práce
své zku�enosti a politický rozhled uplatnil v
radě města Kdyně. Zvlá�tě v prvních poli-
stopadových letech jsme hodně spoléhali na
jeho právní erudici a bystrou paměť.
Dokázal přesně popsat mnohé skutečnosti,
které nikdo z nás neznal.

Pro mě zůstane "Tonda" Keil, jak ho jeho
vrstevníci oslovovali, obrazem člověka věří-
cího, v hluboké úctě před hrdinskými činy
na�ich předchůdců. Nevynechal vlastně ani

jednu příle�itost vzdát hold obětem I. a II.
světové války, poděkovat americké armádě
za osvobození města Kdyně. Ka�doroční
pokládání věnců k prvním obětem II. světo-
vé války na Kdyňsku v Nové Vsi bylo v jeho
případě skutečným vyjádřením bolestné
účasti a nikoliv pouze společenským rituá-
lem. Taková příle�itost ho přiměla v�dy
zavzpomínat na mnohé příběhy v pohnutých
dobách.

Myslím, �e ho trápil určitý odstup součas-
né generace k ideálům české státnosti. Za�il
vět�í část 1. republiky a slova národ či vlast
pro něj nebyla něčím vzdáleným, ale naopak
hodnoty, za ně� na�i občané v minulosti
umírali.

Letos poprvé na začátku května při osla-
vách osvobození chyběl. Byl v té době ji�
vá�ně nemocen. Uzavřela se jeho pozemská
kapitola a věřím, �e má trvalé pokračování
vysoko nad námi i v na�ich myslích

Ing.Vladislav Vilímec,
místostarosta města Kdyně

Rozloučení s JUDr. Antonínem Keilem

Hasiči splnili slovo a dodr�eli sváteční slib

Toto téma je nejen mojí noční můrou, ale i
oblíbeným novinovým tématem. 

Na začátku léta, jenom v uličce od kostela
směrem ke Smolíkům, do�lo k sedmi opravám,
co� poměrně zatí�ilo rozpočet obce. 

Potě�ující zpráva při�la ale koncem června
od radních Plzeňského kraje, kteří vysly�eli
na�i �ádost a přidělili mimořádnou dotaci na
nejnutněj�í opravu části rozvodů veřejného
vodovodu. 

�ádost o mimořádnou dotaci jsme zaslali
prostřednictvím náměstka hejtmana Plzeň-
ského kraje Ing. V. Vilímce, kterému na�e situ-
ace nebyla lhostejná. 

Jeho zájem o problémy malé obce velmi
oceňuji.                        Starosta obce P. Kode�

Dla�ovský vodovod
Na tradiční přehlídce folkové, country,

trampské a jiné hudby se letos se�ly,. přede-
v�ím podle ohlasu diváků, vynikající kapely.

Po lednovém řádění uragánu Kyril se opra-
vené hledi�tě zaplnilo do posledního místečka.
Pohodovou atmosféru festivalu potvrdil 
i Pavel Lohonka s kapelou �alman a spol.  (vp)

Rýzmberský hradní gulá�
Kdyňská stříkačka �babička�

Při křtu nového vozu Tatra 815 na sklonku
loňského roku jsme slibovali, �e při nejbli��í
akci Tatru pokřtěnou "Kačka"  blí�e představí-
me, a to jsme při oslavách splnili. 23. června
2007 ná� Sbor dobrovolných hasičů ve Kdyni
oslavil ji� 135. výročí svého zrodu. Vzpomněli
jsme tak na na�e otce a dědy, jejich u�lechtilou
my�lenku spojit sílu v boji proti ohni a pohro-
mám, pomáhat tak bli�nímu svému - člověku 
v nouzi.

V�e se odehrálo opět na kdyňském náměstí
v sobotu odpoledne pod názvem "Hasičský
den pro děti". Předvedla se tam nejen nová
Tatra - Kačka, ale i technika stará, navíc jsme
připravili pestrý program pro děti.  Dovolil
bych si říci, �e jsme ukázali v�e, co máme, čím

ná� dobrovolný sbor disponuje. Do jaké míry
se nám to podařilo, musí hodnotit ti, co při�li a
slavnosti se zúčastnili. Věřte, �e jsme nechtěli
zklamat, naopak ná� cíl byl vykonat maxi-
mum. Kartami trochu zamíchal svatý Petr a
pustil na nás mezi sluníčkem i pár kapek. Ale
to nebylo v na�í moci, dík svatému Floriánu
mohlo být i hůře. Celé této slavnosti předchá-
zela výstava v Modré Hvězdě. Divák si mohl
prohlédnout současnost i historii sboru, foto-
grafie, exponáty, techniku i soutě�ní trofeje.
Byl vystaven také pohár za I. místo získané na
prvním celorepublikovém srazu dobrovolného
hasičstva a historické techniky v Praze v roce
2000, dále pak v Litoměřicích, Kolíně i
Poděbradech, kde v�ude  "babička" slavila

úspěch. Děkuji v�em, kteří  při�li, a i těm, kteří
přidali ruku k dílu při přípravě oslavy.
Odměnou je úsměv a radost ve Va�ich očích 

Za v�echny Antonín Váchal, starosta sboru

Mohutná vstupní brána láká turisty 
k náv�těvě Muzea Příhraničí ve Kdyni.
Náv�těvníci i místní si zde mohou prohléd-
nout to, čím v historii město Kdyně pro�lo 
a čím se v minulosti proslavilo. Muzeum
Příhraničí, které se nachází v budově býva-
lých přádelen vedle radnice, mů�ete nav�tí-
vit v pracovní dny od 9 do 17 hodin, o sobo-
tách a nedělích od 14 do 17 hodin.



Pondělky v Černíkově patří knihovně

V�em na�im čtenářům - stávajícím i těm potencionálním - krás-
né letní měsíce přeje knihovnice Alena Najnarová.

�kola pro děti sice začát-
kem prázdnin skončila, ale
knihovna v Černíkově se pro
ně a nejenom pro ně otvírá 
i nadále tradičně ka�dé pon-
dělí v době od 16 - 18 hod.
Během �kolního roku kniho-
vnu vyu�ívali velcí i malí
čtenáři. �áci kolovečské 
i kdyňské �koly se tu naučili
vyhledávat informace pro své
�kolní úkoly nejen s pomocí
internetu, ale i pomocí knih.
Ji� rok instalovaný vysoko-
rychlostní internet v�ak
mohou vyu�ívat zdarma také
ostatní občané.  

Embassy of the Unite States od America

� se v Dla�ově se�li zástupci vyznavačů hry
�kulatého nesmyslu� a rozdali si to v ka�-
doročním fotbalovém utkání na udr�ova-
ném trávníku? Tradice zahrát si při pouťo-
vém klání a dokázat schopnost je�tě do
balonu kopnout poka�dé zpříjemní dla�ov-
ské pouťové odpoledne. Událost přitahuje 
i věrné diváky z okolí. Na hři�ti si to tento-
krát rozdali mladí versus staří. Podle
zvyku, utkání řídil zku�ený bývalý zálo�-
ník Sokola Dla�ov, Josef Rai�l. Sudí klání
kočíroval s velkým nadhledem, na konci
zaznamenal skóre 7:7. O to , aby nedochá-
zelo k dehydrataci jak hráčů, tak diváků, se
vzorně postaral Jan Bečvář a spol.

� se v Zahořanech uskutečnil závod o chod-
ské koláče? O umělecky zdobené bořické
koláče v závodě poslu�nosti (agility) bojo-
vala �edesátka kynelogických dru�stev pře-
vá�ně ze západních a ji�ních, ale i středních
Čech. Deset dru�stev pak zastupovalo
přímo doma�lický Kynelogický klub.
Klání, které zahájil zahořanský starosta
Václav Řehák, přálo počasí, a tak nebylo
divu, �e koláče chutnaly nejen vítězům.

� na třináctý červencový pátek vsadili v Něm-
čicích, kde v �ne�ťastný� den �ťastně zapo-
čali rekonstrukci střech obecního úřadu 
a hasičské zbrojnice za 360 000 korun?
Stavební práce jsou částečně hrazeny 
z podpory Plzeňského kraje a musí být do
poloviny srpna hotové. Podzimním plíska-
nicím proto u� bude budova čelit novými
ta�kami Bramac. 

� první zářijový oběd z nové kuchyně budou
mít �koláci v Koutě na �umavě? Budovu
nav�těvuje v průměru 75 dětí I. stupně a je
předpoklad, �e tento počet se v budoucnu
udr�í. Proto obec přistoupila k roz�íření
kuchyně tak, aby odpovídala hygienickým
předpisům. Rekonstrukce, ve které je zahr-
nutý i vznik nové učebny, při�la celkem na
tři miliony korun, z toho pět set tisíc činí
vybavení kuchyně. Z osmdesáti procent je
tak obnoveno.

� ve V�erubech se podařilo obnovit dal�í tra-
dici, kterou zastupitelé pova�ují za důle�i-
tou zejména pro své star�í spoluobčany.
Jedná se o osobní náv�těvu a blahopřání
při významném �ivotním jubileu. Osla-
venci si pří ní rádi zavzpomínají a jistě je
potě�í i drobný dárek. Pro nejmlad�í oby-
vatele V�erub se na září připravuje vítání
občánků, u kterého jistě nebudou chybět
ani jejich prarodiče. 

� v Černíkově se u� po krátké době ukazuje,
�e označení nových cyklostezek zvý�ilo
jeho atraktivitu? Hlavně o víkendech je na
návsi ru�no, na kole přijí�dí i vět�í skupina
výletníků. �koda, �e tudy cyklisti jen pro-
jedou a nezastaví se. V horkých dnech by
se rádi občerstvili v místním pohostinství,
které ale vět�inou bývá i o víkendech
zavřené. Cyklistům nezbývá nic jiného,
ne� �lápnout do pedálů a jet dál, nebo se
vrátit ke kiosku na koupali�ti Ú�lebec,
který je přes den v provozu stejně jako celé
koupali�tě. 

Víte, �e...Víte, �e...

Z  r a d n i č n í  p o � t y
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Vá�ený pane starosto, 
Ráda bych Vám co nejsrdečněji poděkovala za laskavé přijetí, kterého se mi dostalo během mé

náv�těvy Kdyně 4. května. Lidé mohou přečíst stovky knih o České republice, ale nevyrovná se to
tomu, sly�et poznatky od lidí jako jste Vy, od členů městské rady a od válečných veteránů.

Byl to pro mě neobyčejný zá�itek vidět vlát pospolu vládní symboly Ameriky a České republiky.
To, �e mohou vlát volně je zásluhou obyvatel Kdyně, kteří si umějí prosadit svou vůli za pomoci
svých představitelů.

Moje účast při otevření městského muzea byla pro mě nečekaně příjemným zá�itkem.
Vystavované exponáty byly vynikající a na lidech v�ech věkových kategorií, kteří při�li výstavu
shlédnout, bylo vidět nad�ení.

Přeji Vám a Va�í rodině hodně zdraví a úspěchů. Této krásné části Va�í země, ve které �ijete,
přeji prosperitu. Doufám, �e budu mít je�tě příle�itost se s Vámi setkat třeba při Va�í náv�těvě
Prahy.

Je�tě jednou děkuji za laskavost, ale předev�ím za v�e, co děláte ve prospěch Va�eho města.
Zdravím Vás co nejsrdečněji,                    Victoria H. Silverman 1. rada pro tiskové zále�itosti  

Velvyslanectví USA v Praze



Za necelých pět minut přecouval 450 metro-
vý okruh kolem libkovské návsi místní trakto-
rista Radek Němeček. V 7. ročníku českého
�ampionátu v couvání traktorem s valníkem
tak porazil devět soupeřů, oproti poslednímu
závodníkovi měl čas poloviční. Čas čtyři
minuty 53 sekund byl jen o 15 vteřin hor�í ne�
dosavadní rekord.

�Přijel jsem v půl páté z práce, přesedl do
svého traktoru a závodil. Lidé fandí a běhají za
vámi,� usmíval se osmadvacetiletý vítěz, který
pracuje jako traktorista v Korytech. Dosud
klání třikrát vyhrál, v loňském roce se ho nez-
účastnil, proto�e musel na �ně. 

Podle něj nezále�í na typu traktoru ani jeho
výkonu, ale jde o zručnost. Devět závodníků
mělo Zetory, pouze jeden přijel na traktoru
Case. Valník je pro v�echny závodníky stejný.
�V práci jezdím s třistakoňovým fordem, ale
na závody si beru svůj soukromý Zetor 7011 
s výkonem 70 koní,� uvedl �ampion. S vítěz-
ným strojem pomáhá na polích svého otce,
soukromého zemědělce. Závod, na něj� při�lo
téměř pět set lidí podporuje obec, která ho
chápe jako společenskou zále�itost. �Trakto-
riáda je největ�í událostí v obci, jezdí na ni lidé
z celého kraje,� zdůvodnil starosta Jan
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Zavítáte-li do Černíkova, jistě se zastavíte v
areálu na�eho koupali�tě Ú�lebec. 

Co ale pak? Jste osvě�eni, občerstveni a stálo
by za to projít se po místních lesních cestách a
nav�tívit pozůstatky hradu Ruchomperk
(Rauchenberg, Čiremperk) le�ící  v blízkosti
Černíkova na nedalekém vrchu Velký Kouřim.
Nasát tady atmosféru dávných věků. Málokdo
z místních, nato� pak z přespolních, ví, �e
bývalý hrad, mo�ná nejstar�í v Čechách, byl
vybudován pravděpodobně koncem dvanácté-

ho století a poměrně záhy zanikl. Byl vystavěn
na místě, je� bylo osídleno mnohem dříve -
byla zde nalezena pravěká keramika z pozdně
hal�tatského období (začátek období  7. stol. př.
n. l., konec kolem r. 450 př. n. l., osídlování
Kelty). 

K dnes ji� nepatrným stopám hradeb, které
dávaly tu�it někdej�í oválný půdorys opevnění,
se dostanete po značené turistické cestě.
Výchozí bod orientační bod je v Černíkově na
návsi.                                                     (OÚ)

Zavítáte do Černíkova a zeptáte se, co dál? 

Nejstar�ímu občanovi Dla�ova je 92 let  
Dne 6. července. 2007 oslavila své 92 naro-

zeniny paní Anna �indelářová z Dla�ova.
Oslavenkyně přivítala hodně gratulantů,  mezi
kterými převa�ovali rodinní příslu�níci, známí
a v neposlední řadě si na svou favoritku 
v dlouhověkosti vzpomněli i členové obecního
zastupitelstva v Dla�ově. To zastoupil při
osobní gratulaci současný starosta obce. Bylo
nám potě�ením posedět s oslavencem, který by
mohl být příkladem a vzorem i mlad�ím roční-
kům. Paní �indelářová �ila celý svůj dosavad-
ní skromný �ivot poctivou prací, s dobrou
myslí a předev�ím vrozenou poctivostí k sobě
i svému okolí. Její zdravou vitalitu a chuť do
dal�ích let ji udr�uje rodina, zejména pak
dcera, která se o na�i   �babču� vzorně stará.

Touto cestou ji chceme je�tě jednou 
popřát k jejímu �ivotnímu jubileu hodně 
zdraví do dal�ích let, radosti ze �ivota a v�eho
dobrého.   

OÚ Dla�ov

Polem nepolem, couvám s traktorem celým Libkovem

Závěr �kolního roku si zpestřili �áci
Základní i Mateřské �koly V�eruby. Při cvičné
evakuaci, která byla spojená s nahlá�ením
po�áru v prostorách budovy, viděli ukázku
zásahu Sboru dobrovolných hasičů V�eruby. 

Jednalo se o prohledání �koly včetně
záchrany osob, které zůstaly v budově, dále
viděli způsob komunikace zasahujících hasičů 
a samozřejmě pou�ití hasičské techniky. Při
ukázkách se děti seznámily s různými druhy
hasičských přístrojů a zopakovaly si pravidla
pro nahlá�ení po�áru. 

S největ�ím ohlasem se ji� tradičně setkala
mo�nost vyzkou�et si osobně hasičskou stří-
kačku včetně �drobného� osvě�ení v�ech pří-
tomných, tak�e vět�ina se potom ráda převlék-
la do suchého oblečení na tělocvik. Tímto
děkujeme SDH V�eruby a tě�íme se na dal�í
společné akce.                       Renata Reifová

Hasiči ve �kole 

Pflanzer. Nápad pořádat netradiční závod, kte-
rého se účastní i traktoristé z Moravy, vznikl v
roce 1999 v hospodě. �Místní se vsadili, �e to
s traktorem kolem celé návsi nezvládnou. Se�li
se v sobotu před poutí a nultý ročníky byl tu,�
dodal. 

Vítěz dostal 2 000 korun a putovní pohár,
poslední závodník porcelánového králíčka 
v �ivotní velikosti. Organizátoři, kteří mají sta-
noven limit 12 účastníků, zva�ují, �e zvý�í
odměnu pro vítěze na pětinásobek a roz�íří
počet závodníků.                                    (sh)
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Ka�dým rokem se sbory dobrovolných hasi-
čů připravují na sportovní klání, kterým je sou-
tě� v po�árním sportu. V leto�ním roce byl
pověřen pořádáním sbor v Nové Vsi. Před
samotnou soutě�í,  konala se 26. května,  pro-
běhl navíc je�tě Dětský den.  Odpoledne pak
patřilo zmíněnému okrskovému klání. Soutě�e
se zúčastnilo 6 dru�stev mu�ů z Kouta na
�umavě, Nové Vsi, Prapoři�tě, Spáňova,
Starce a V�erub. V �enské kategorii se zúčast-
nilo pouze jedno dru�stvo ze V�erub. Po dra-
matickém průběhu soutě�e zvítězilo (ji� poně-
kolikáté) dru�stvo z Prapoři�ťě, druhé místo
obsadilo dru�stvo domácích z Nové Vsi a třetí
dru�stvo z Kouta na �umavě.  Vítězové  této
soutě�e postoupili do dal�ího (okresního) kola.
Okresní kolo soutě�e v po�árním sportu se
konalo 9. června na Městském stadionu 
v Doma�licích. Po důkladné přípravě dru�stev
mu�ů z Prapoři�ť a �en ze V�erub skončili
mu�i na 3. místě a �eny rovně� na 3. místě 
v okrese. 

Zprávy z devátého okrsku dobrovolných hasičů

O tom, �e nespolehlivost a krach stavební
firmy mů�e podstatně ohrozit investiční akci,
ví své starosta Chodské Lhoty, Franti�ek Jílek.
Po řádném výběrovém řízení svěřili stavbu
deseti bytových jednotek Stavebnímu podniku
Klatovy. Jen�e to nějak drhlo. �Dělníci na sta-
veni�ti si stě�ovali, �e jim firma neplatí,
samotný podnik jsme v obci téměř neviděli.
Byl jsem jeden z prvních, kteří se o krachu
Stavebního podniku Klatovy, který patřil 
k jedním z největ�ích v regionu dozvěděli,� 
s povděkem uvádí starosta. �Po poslední kon-
trole jsme proto nezaplatili zálohu a vypovědě-
li smlouvu. Vyrovnali jsme se přímo s kon-
krétními pracovníky,� pokračuje.

Nové výběrové řízení na dostavbu 10 byto-
vých jednotek za zhruba �est miliónů korun
proběhlo 11. července. Přihlásilo se do něho
pět firem, komise nakonec zvolila klatovskou
společnost Zetex., která by měla zaručit dodr-
�ení termínu i původní ceny. Selhání klatov-
ského stavebního podniku toti� zapříčinilo
dvouměsíční skluz.                                  (sh)

Ve Lhotě jsou ve střehu

V polovině června se zástupci obce Pocinovice zúčastnili oslav  50. výročí zalo�ení střeleckého
spolku v obci Wölsendorf, která patří pod Schwarzach - partnerskou obec Pocinovic. Celá vesni-
ce byla svátečně vyzdobena a uklizena. 

Slavnost začala u rodinného domu prvního starosty obce pana Aloise Böhma, který byl patro-
nem celé akce. Na jeho domu byly vyvě�eny vlajky - česká, německá, bavorská a evropské unie.
Odtud se slavnostní průvod odebral na místní náves, na ní� koncertovala dechová hudba a pak
do�el před místní kostel, kde byl vysvěcen nový kří�. Poté průvod pokračoval do velkého stanu.
Zde slavnost pokračovala nara�ením sudu, slavnostními proslovy a udělováním vyznamenání.
Večerem plným dobré nálady a zábavy provázela kapela z Bavorského lesa. Starosta obce, Václav
Svoboda (uprostřed), předal zástupcům střeleckého spolku slavností pohár s věnováním.        (vs)

Pocinovice v partnerské obci Schwarzach

Nabízíme Vám mo�nost inzerce:

Celá strana  180 x 258 mm 12 000,- Kč
1/2 strana    180 x 127 mm     6 000,- Kč
1/4 strana      88 x 127 mm 3 000,- Kč
1/8 strana      88 x   61 mm    1 500,- Kč

Ceny jsou uvedeny bez DPH.
Poskytujeme slevy za opakování inzerce

K a n a l i z a c e  z v e d á  k v a l i t u  � i v o t a
Omezení dopravního provozu během tropických veder trpělivě sná�eli občané Kouta na

�umavě. �Pokračuje stavba kanalizace. Nyní si vy�ádala překopání hlavního průtahu obcí. Na
pár dní byl Koutem slo�itěj�í průjezd,� vysvětluje starosta Václav Duffek, �ale je dobře, 
�e nedo�lo k úplné uzavírce,� dodává. Náročná finanční akce přijde na 23 milionů korun, 
z �edesáti procent se ale finančně podílí stát, dvoumilionová podpora při�la i z Plzeňského kraje.
Stavební práce budou pokračovat je�tě v pří�tím roce, roz�ířením kapacity čistírny odpadních
vod. �V dal�í etapě, odhaduji rok 2008-2010, počítáme s novou biologickou jednotkou roz�íře-
nou  o dal�ích 1 000 ekvivalentních obyvatel,� plánuje starosta.                                        (sh)

Turistické informační
centrum
Nádra�ní 314,
345 06  Kdyně
Tel.: 379 734 385
E-mail:
infocentrum@kdyne.cz

Sbor dobrovolných hasičů Prapoři�tě pořá-
dal 23. června soutě� v po�árním útoku. 
V tento den se konalo v okrese několik stej-
ných soutě�í, a tak účast dru�stev nebyla
velká. Dru�stvo Sboru dobrovolných hasičů 
z Kouta na �umavě se v leto�ním roce zúčast-
nilo u� �esti soutě�í Západočeské hasičské ligy
se střídavými úspěchy. Nejlep�í umístění bylo
7. místo v posledním závodě v Seči. Devátý
závod Západočeské hasičské ligy je pořádán
Sborem dobrovolných hasičů v Koutě na
�umavě dne 4. 8. 2007 od 11,00 hod. na fotba-
lovém hři�ti v Koutě na �umavě. Tato soutě� je
pořádána pod názvem o �Koutský korbel.�   

Jediným sborem v okrsku, který celoročně
pracuje s dětmi, je Sbor dobrovolných hasičů
Kout na �umavě. V loňském a leto�ním roce
se kolektiv mladých hasičů zapojil do celostát-
ní hry Plamen. V okresním kole se kolektiv
umístil na pěkném 6. místě. Je to ocenění za
celoroční namáhavou práci s dětmi pro jejich
vedoucí Kristýnu Motilovou, Petra Ho�ka st. 

a instruktory Jirku Kadlece a Petra Ho�ka ml.
Mladí hasiči nezahálí ani o prázdninách.
Koncem července se se�li na vlastním táboře 
v chatě hasičů v Koutském lese. V rámci pro-
gramu mladí hasiči nav�tíví centrální stanici
Hasičského záchranného sboru Plzeňského
kraje v Plzni - Ko�utce. Dne 7. 7. pořádal Sbor
dobrovolných hasičů ve Spáňově tradiční set-
kání harmonikářů. Setkání se zúčastnilo 33
heligonkářů z Čech, Moravy, Německa 
a Slovinska. O jeho vysoké úrovni svědčí 
i velká účast diváků. Program sledovalo na
650 diváků. Den předem pořádal sbor spolu 
s Obecním úřadem setkání rodáků Spáňova. 

Nesmíme zapomenout na jubilea. Dne 
28. 7. 2007 oslaví Sbor dobrovolných hasičů
ze Starce 80 let od jeho zalo�ení. Oslava bude
spojena i s oslavou 610. výročí zalo�ení obce.

Helena Klimentová
Tisková mluvčí  9. okrsku  
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Neobvyklým doplňkem kdyňského info-
centra se stala Kniha Evropy. Jejími autory
jsou �áci II. stupně základní �koly a díky ní se
tak mů�eme podívat na státy Evropské unie
také jejich očima. A stojí to za to. Kniha vzbu-
zuje u náv�těvníků nesmírný zájem. Někteří v
ní listují dokonce del�í čas ne� věnují samotné
prohlídce muzea. 

�koláky nechávají v klidu politické osob-
nosti i bruselské struktury, ale věnují se mla-

Evropa s nadhledem kdyňských �koláků

Leto�ního pochodu s názvem Memoriál J. Reischla, V. Langhanse a L. Zíky, kterému přálo 
i počasí, se zúčastnilo na �edesát dospělých i dětí. Trasa vedla přes Studánky, Brůdek, kde si v�ich-
ni prohlédli kostelík sv. Václava, a dále na svatou Annu, kde bylo připraveno opékání buřtů 
a samozřejmě i dal�í občerstvení. Po načerpání nových sil v pěkně opraveném okolí sv. Anny se
v�ichni vydali po zrekonstruované cestě zpět do V�erub, kde byl pochod zakončen posezením 
v Bistro-Baru. Únava nebyla na nikom znát, proto�e se hrálo a zpívalo do pozdních nočních hodin
a zároveň se u� plánovala trasa na pří�tí rok.                                                       Renata Reifová

V�erubský memoriál a� do rána
V Obecním úřadě Brnířov se 17. června

uskutečnilo vítání občánků. 
Bylo přivítáno �est nových občánků z toho 

4 chlapci a 2 děvčátka. Maminky dostaly kytič-
ku, pohoupaly si miminka v kolébce a starosta
obce Václav Valečka předal dětem drobné
dárky. Děti z Mateřské �kolky Brnířov za
doprovodu hudby  předvedly pásmo básniček 
a písniček pod vedením ředitelky M� paní Jany
Velkové.                  Václav Valečka, starosta

Vítání občánků v Brnířově

Čtěte: http://www. kdynsko.cz; http://vwv.cz/jakub/;  

Publikace kdyňských �koláků zaujala nejen svojí nezvyklou velikostí. 

dým zpěvákům, zajímají je národní sporty,
nápoje, poutají je tajemné legendy. Asi proto,
�e je práce zaujala, přidali nad rámec rozsahu i
zaměření tajuplný Egypt. Z této kapitoly přímo
vyzařuje chuť, se kterou chlapci a děvčata pra-
covali. 

Největ�í zásluha na vzniku unikátního díla i
obdiv zku�ených pedagogů určitě patří paní
učitelce Heleně Vnukové, která na přípravy
dohlí�ela a dovedla je do zdárného konce.  

U knihy je přilo�en záznamník, do kterého
mohou čtenáři zapisovat své vzkazy a opravy.
Z publikace je toti� patrno nad�ení a spontán-
nost. Asi proto v ní zůstaly zachovány i drob-
né nepřesnosti a chyby, které pozorní čtenáři
zaznamenávají do vzkazů. A mo�ná právě tyto
informace si pak děti nejvíce zapamatují.
Vlastní kresby, autorské mapky, překlady
hymny - to v�echno potvrzuje úsilí, které děti
nezvykle pojatému atlasu věnovaly. 

Při koncertu belgických flétnistek jsme
proto py�ně nalistovali stránku jejich země 
a ony ji společně s tlumočnicí pozorně četly. 
O chvíli později v�ak s ú�asem zíraly na nej-
známěj�í osobnost Belgie, pod kterou autoři
uvedli věhlasného vraha a pedofila. "Víte, my
se za něj stydíme," vysvětlovaly. Tomu se divit
nelze, nelze se ale ani divit dětem, �e zločince,
kterého dlouho vídaly na stránkách novin,
jeho� jméno i podobu znají díky televiznímu
vysílání téměř důvěrně, proto mo�ná s úctou
pozdraví. 

I to je postřeh a poučení, které kniha 
přiná�í. 

Jde bezesporu o cenný nápad, kus práce 
s vypovídající hodnotou. A kdyby výsledkem
mělo být jen to, �e namísto slavného pedofila
si nyní děti v souvislosti s Belgií vybaví bel-
gické flétnové kvarteto, které o�ivilo nádvoří
před muzeem a které jim věnovalo pochvalný
zápis, nebyto to marné.        Sylva Heidlerová



Opětovné zahájení výroby pistolí ve Kdyni
spustilo a� po osvobození Československa.
Firma Metallwerk v Holý�ově zapůjčila 25
strojů, je� měly být náhradou za strojové zaří-
zení odevzdané německým úřadům: 4 soustru-
hy, 1 vertikální fréza, 4 horizontální frézy, 
2 hoblovací stroje, 5 vrtaček, 1 bruska nástro-
jů, 1 frikční lis, 1strojní pila, 2 le�tící stroje, 
2 dvoustranné brusky, 1 elektrický bodový
svářeč a 1 kalicí pec. Provoz byl obnoven 
s 30 zaměstnanci, převá�ně dříve působícími
ve firmě. 

V létech 1945 - 1946 se ke starému objektu
z východní strany přistavěly dal�í místnosti.
Tím přibyla kovárna s polní výhní, autogenem
pro svařování  a brynýrování vodní kalicí
lázní, dále lisovna s automatickým a třecím
lisem s vlastními elektromotory, elektrickou
vrtačkou, 2 ručními lisy, ruční střihačkou 
a v neposlední řadě sociální zařízení pro 
dělnictvo. 

Kohoutova zbrojovka nikdy nevyráběla
pistole v příli� velkých
objemech a pro vytí�ení
kapacity se poohlí�ela po
novém sortimentu výro-
by. Dne 14. 4. 1947 byla
firmě povolena výroba
elektrických praček. �lo 
o pračky "IRA" (lidově se
jim říkalo irka) s termo-
statem a odstředivkou.
Koncem roku 1947 praco-
valo v �Po�umavské zbro-
jovce� 85 zaměstnanců, 
z toho 14 úředníků, 55
dělníků včetně mistrů 
a 16 učňů. Technickou
kontrolu pistolí prováděl
Vojtěch Ptáčník. Část
výroby byla i v tzv.
�Tronovně� (v dne�ní

Komenského ulici).  Podobně jako mnoho dal-
�ích malých podniků se firma nevyhla znárod-
ňování v roce 1948. 27. 2. 1948 byl ustanoven
národním správcem Antonín Kadlec z
Hluboké. Převzetí Po�umavské zbrojovky
včetně dvou osobních firemních aut pod
národní správu proběhlo 10. 3. 1948 za účasti
t. č. ředitele firmy Čestmíra Hamaty.  Vyhlá�-
kou ministerstva průmyslu ze dne 28. 6. 1948
byl kdyňský zbrojní podnik znárodněn zestát-
něním a byl začleněn do České zbrojovky n. p.
Strakonice.  

Hodnota majetku, o kterou Augustina
Kohouta znárodnění připravilo, byla vyčíslena
na 399 848,- Kčs.  V listopadu 1948 pracovalo
v pobočnén závodě n. p. Česká zbrojovka ve
Kdyni celkem 71 zaměstnanců.  Výroba pisto-
lí Mars byla v průběhu roku 1949 postupně
utlumována.  Za perspektivní produkt se pova-
�ovaly pračky, určené pro domácí trh.  K 1. 1. 1950
byl pobočný závod vyčleněn z majetkové pod-
staty České zbrojovky, n. p., a k 2. 7. 1950
ukončena i výroba praček.  8. 5. 1950 byla uči-
něna definitivní tečka za dlouhou a pozoru-
hodnou érou výroby krátkých palných zbraní
ve Kdyni.   

Rudolf �lajer, Ing. Václav Vilímec

Nový majitel druhé éry Augustin Kohout 
(* 13. 11. 1888 - � 24. 12. 1979) se původně
věnoval značně odli�nému oboru, tzv. výrobě
mlýnského hedvábí (mlýnských plátýnek)
určených k prosívání jednotlivých druhů
mouky, vykonával také funkci starosty města
na radnici. Tuto výrobu k 27. 6. 1928 zru�il a
získané finanční prostředky pou�il o dva roky
později k zakoupení zbrojovky od Antonína
Vilímce.  

V roce 1932  do�lo  ve výrobě  k  roz�íření
sortimentu o dal�í model samonabíjecí pistole
Mars v rá�ích 7,65 mm a 9 mm. V zásadě
navazoval na činnost předchozího majitele a�
do roku 1937. V následujícím roce výroba
zbrojovky stoupla a tím Berní správa 
v Doma�licích v únoru 1939 předepsala daně
za berní rok 1938, které přesáhly vý�i 
50 000,- Kč. 

V důsledku toho byl její majitel povinen
svou firmu protokolovat (nechat zapsat do
obchodního rejstříku). O vlastní koncesi na

provozování �ivnosti výroba a prodej zbraní 
a střeliva po�ádal  A. Kohout  Okresní úřad 
v Doma�licích 7. 5. 1939.  10. 7. tého� roku
obdr�el koncesní listinu s číslem 28.659/3. Od
5.10.1939 bě�í firma pod názvem �Augustin
Kohout, výroba automatických pistolí,
Kdyně�, předmět podnikání: �Výroba, prodej
zbraní a střeliva�.  

12. 12. 1939  roz�ířil výrobu o plynové
zapalovače. Od února 1940 se Augustin
Kohout pokou�í svůj podnik transformovat do
podoby veřejné obchodní společnosti.  Přibral
k sobě mlad�ího bratra Břetislava Kohouta 
a Josefa Suchého a prostřednictvím kdyňského
právníka JUDr. Karla Laudy 6. 2. 1940 zřídili
novou firmu �Kohout a spol�. 23.2.1940 byla  
A. Kohoutovi výměrem Zemského úřadu 
v Praze odňata koncese k provozování �ivnos-
ti. Stalo se tak z neznámých důvodů, i kdy�
pistole se zde vyráběly i po tomto datu. 

V roce 1942 A. Kohout odmítl zapojení
svého závodu do mozaikové zbrojní produkce.
Následně byla činnost zbrojovky na základě
vládního nařízení 31.10. zastavena. Toto roz-
hodnutí znamenalo naprostou likvidaci závo-
du. Ve�keré zařízení bylo předáno jiným pod-
nikům. V tomto roce pracovalo ve firmě 48
zaměstnanců, kteří byli převá�ně nasazeni na
práci do Německa. 

7

V dřívěj�ích vydání jsme vás seznámili 
s výrobou sirek v sirkovně v He�týnské ulici,
dále s barvírnou u Engelů ve Staré Kdyni 
a dnes si něco povíme o zaniklé výrobě pistolí
na Zámečku ve Staré Kdyni. Výrobu samona-
bíjecích pistolí dělíme na dvě etapy: na éru
firmy Antonína Vilímce v letech 1901 - 1930,
kdy jediným výrobkem byla pistole Slavia -
rá�e 6,35 mm Browning a na éru firmy
Augustina Kohouta z let 1930 - 1949.  V dru-
hém období do�lo k dočasnému uzavření firmy
v roce 1942.

První éra výroby pistolí ve Kdyni je spojena
se sklenářem a majitelem realit Antonínem
Vilímcem (* 23. 12. 1870 - � 22. 4. 1940
Kdyně), který po určitou dobu také vykonával
funci starosty města. 23. 3. 1921 podnikl práv-
ní kroky s tím, �e pod hlavičkou firmy
�Antonín Vilímec a spol. v Nové Kdýni� zaslal
Okresní správě politické v Doma�licích �ádost
o schválení provozovny v čp. 91 ve Staré
Kdyni. Následně po�ádal stejný úřad jménem
svým a svého společníka
bratra Karla Vilímce 
o udělení �Koncese na
tovární výrobu ručních
zbraní a jejich prodej�. 

Ani jeden z bratrů
Vilímcových nebyl od-
borně způsobilý pro
vedení tohoto druhu
výroby, a tak začali hle-
dat vhodného odborníka
se zákonem po�adova-
nou kvalifikací. Po del�í
snaze Vladimíra Bulíře z
Trutnovska. Svoji úlohu
při zahájení výroby střel-
ných zbraní sehrála také
skutečnost, �e mu�ská
část Vilímcovic rodiny
patřila k vá�nivým nim-
rodům. Dal�ím zřejmě nejdůle�itěj�ím krokem
bylo zapojení Vilímcova �vagra ing. Karla
Nováka, zku�eného konstruktéra �kodových
závodů ze zbrojařského oboru.

Mezi tím Antonín Vilímec zřídil se svým
bratrem v čp. 335 na Zámečku �Dílnu ku
tovární strojní výrobě ručních zbraní�. Úřední
�etření pro schválení této dílny proběhlo 11. 5.
1921. Zvolená budova byla původně 
v září 1915 navr�ena na výrobu krémů a maza-
del pro pana Č. Rendla ve Staré  Kdyni. 16. 7.
1921 odstupuje ze společnosti Karel Vilímec,
co� zbrzdilo cestu získání licence. 

Ta byla nakonec udělena 22. 7. 1921 dekre-
tem č. 33345 Okresní správou politickou. 
V roce 1928 měla zbrojovka 15 zaměstanců 
a disponovala s jedním elektromotorem 
o výkonu 10 koňských sil. Výroba samonabí-
jecích pistolí Slavia pod hlavičkou firmy
Antonín Vilímec se uzavřela v roce 1930 pro-
dejem závodu kdyňskému podnikateli
Augustinu Kohoutovi za trhovou cenu 
20 000,- Kč. Převod vlastnictví se zaplacením
této částky proběhl 1. 5. 1930. Cena strojů, 
přístrojů a ostatního zařízení v roce 1929 čini-
la cca 135 000,- Kč.

ZANIKLÁ VÝROBA PISTOLÍ VE KDYNI
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Seriál o třídění odpadů vznikajících v domácnostech, aktuální informace o mo�nostech v na�í obci

Proč třídíme odpady? Zkuste se nad
touto otázkou zamyslet dříve, ne� budete
číst dále. Někdo z vás odpověděl: proto�e
mám rád přírodu; nechci, aby přibývaly
skládky; jenom správně roztříděný odpad
je mo�né dále zpracovávat - recyklovat; je
to móda; ve �kole jsem sly�el/a, �e se to má
dělat� V�echny tyto odpovědi jsou dobré.

Způsoby nakládání s odpady dle vlivu na
�ivotní prostředí mají toto pořadí:
1. Omezování vzniku (minimalizace) odpadů

- u� při nákupu rozhodujeme, kolik odpadů
vyprodukujeme

2. Třídění a recyklace odpadů - pokud se
odpad smíchá, není mo�né ho ji� dále roz-
třídit a zpracovat, proto je nutné třídit odpa-
dy ji� v domácnostech

3. Odstraňování odpadů - odpady, které nemů-
�eme ji� dále vyu�ít se zne�kodňují (např.
skládkováním)
Co je to recyklace? Při recyklaci jsou zpra-

covány odpady na nové materiály. Je důle�ité
dodr�ovat pravidla třídění odpadů - vět�inu
těchto pravidel asi znáte, podrobnosti a dopo-
ručení se dozvíte v dal�ím díle  seriálu.  

Na otázku �kam s nimi� odpověděl ji� čás-
tečně minulý díl, tento je�tě doplní informace
o nádobách na tříděný sběr odpadů.

Nádoby na tříděný sběr odpadu:
Barevné nádoby o objemu od 240 l do 3000 l,

někdy i více. Pou�ívají se plechové, plastové
kontejnery - zvony s dolním výsypem.

Na sběr papíru se pou�ívají modré nádoby,
na sběr skla zelené a na plasty �luté i bílé.

Co mů�ete a naopak nesmíte do nádob na
třídění odpadů odhodit, vám napoví následují-
cí návody - nálepky na kontejnery.

Po na�em městě mů�ete vidět jezdit velké  
i podstatně vysoké �luté auto s nápisy �EKO-
SEPAR Nýřany�. Tato společnost se sídlem 
v Nýřanech provádí výsyp kontejnerů a odvoz
tohoto odpadu na dal�í zpracování. Někdy
vzhledem k mohutnosti tohoto auta je problém
zejména v zimních měsících zají�dět do
kopců, nebo do míst, kde jsou kolem vozovky
stromy.

Po Kdyni se zastaví celkem ve 21 tzv. hníz-
dech, kde jsou  kontejnery na plast, sklo, papír
rozmístěné v jednotlivých ulicích někde po 
4 kontejnerech někde po 1 kontejneru.

V obcích je to různorodé: v Hluboké se
zastaví u dvou hnízd, v Prapoři�tích také. 
V Dobříkově, ve Starci, ve Smr�ovicích, na
Vítovkách, na Podzámčí a na Brani�ově se
zastaví u jednoho hnízda, nebo někde u jedno-
ho kontejneru.

Třídění papíru
Ve vět�ině obcí jsou pro sběr papíru instalo-

vány speciální kontejnery. Jejich barva je
modrá. Do kontejnerů na papír patří noviny,

KDYŇSKO
informační zpravodaj
vydává: Sdru�ení Obcí Kdyňsla
Odpovědná redaktorka:
Sylva Heidlerová

Adresa redakce:
Infocentrum Kdyně
Nádra�ní 314
345 06 Kdyně
e-mail:
heidlerova@tiscali.cz
infocentrum@kdyne.cz

Evidence periodického tisku
a ministerstva kultury
pod číslem MK ČR E 15943
Tisk: Typos, tiskařské závody, a.s.
u závěrka pří�tího čísla: 15. 9. 2007

D í l  d r u h ý  -  Tř í děn í  a  u k l á d á n í  o d p a dů
časopisy, papírové obaly, lepenka, karton,
katalogy, se�ity, knihy, kancelářský papír.

Do kontejneru se nesmí odkládat papír   zne-
či�těný potravinami, pou�ité pleny, obvazy,
hygienické potřeby, voskovaný papír, kopírá-
ky, dehtový papír. V kontejnerech musí v�dy
skončit pouze papír čistý, nikdy ne mokrý,
mastný nebo od bláta.

Kontejnery na papír se vyvá�ejí vět�inou
jednou za čtrnáct dní.

V na�í obci se papír třídí do modrých nádob
se spodním výsypem o objemu 2, 5 - 3,2 m3.
Nádob na papír je v samotné Kdyni celkem 12,
v okolních obcích zatím nejsou.

V roce 2005 bylo vytříděno a odvezeno
39,07 t tohoto odpadu, v roce 2006 - 35,82 t. 

Papír lze odevzdat i ve sběrném dvoře 
v bývalých kasárnách. Zde se vybírá papír tří-
děný (noviny, časopisy, kartony). Odtud bylo
odvezeno 3,54 t papíru.

Třídění skla
Sklo bylo historicky první komoditou, která

se u nás  začala sbírat pomocí zvlá�tních nádob
umístěných na veřejných prostranstvích. 
V oněch historických dobách se jednalo vět�i-
nou o dvě nádoby, jedna na čiré a jedna na
barevné sklo. Nyní je na sklo vět�inou nádoba
jedna, zelené barvy na sklo smí�ené, ale
návrat  kontejnerů na čiré sklo je nejspí� neza-
dr�itelný. 

Do kontejneru lze odkládat ve�keré obalové
(lahve a sklenice ) a tabulové sklo. Pro dal�í
zpracování je velmi vhodné, aby sklo v nádo-
bě bylo co nejméně rozbité. 

Do kontejneru se nesmí ukládat drátosklo
(bezpečnostní sklo s drátěnou sítí), autoskla,
zrcadla, keramika, a porcelán. Ideální je,
pokud se lahve zbaví kovových uzávěrů. 

Kontejnery na sklo se obvykle vyvá�ejí jed-
nou za měsíc.  

V na�í obci se sklo třídí do zelených  nádob
se spodním výsypem o objemu 1,5 m3. Nádob
na sklo je v obci celkem 22 a to 12  v samotné
Kdyni a 10 v obcích.

Skla bylo vytříděno a odvezeno za rok 2005
celkem 51,01 t tohoto odpadu, v roce 2006 -
55,93 t.

Třídění plastů
Spolu se zvý�eným výskytem plastových

materiálů v domovních odpadech se zavedl
sběr a třídění  plastů. Třídění plastů je ale
velmi náročné na kvalitu sběru, zejména zne-
či�tění zbytky potravin, oleji a mechanickými
nečistotami mů�e recyklaci plastů úplně zne-
mo�nit.

Kontejnery na plasty jsou převá�ně �luté
barvy a patří do nich pouze se�lápnuté a čisté
láhve od nápojů, nebo kosmetiky, čisté fólie,
plastové výrobky, kelímky od potravin apod.
Se�lapáváním plastových láhví, výrazně u�et-
říte místo v kontejneru, asi trojnásobně.

Do kontejnerů rozhodně nepatří plasty zne-
či�těné chemikáliemi, oleji, nebo blátem,
novodurové trubky, linolea a jiné výrobky z
PVC. Kontejnery na plasty se vět�inou vyvá-
�ejí jednou týdně

Do kontejnerů na PET láhve patří pouze
se�lápnuté a čisté láhve od nápojů. Do kontej-
nerů pak NEPATŘÍ nádoby od kosmetiky,
nádoby od domácí chemie, nádoby od olejů,
fólie a jiné plasty. U lahví se nesmí dotahovat
uzávěry, uzavřené lahve se nedají lisovat do
balíků. Postup zpracování je stejný.

V na�í obci se třídí  plasty do �lutých (ale 
i bílých malých) nádob se spodním výsypem 
o objemu 1,5 - 3,2 m3. Nádob na  plasty  je 
v obci celkem 33, z toho 23 v samotné Kdyni
a 10 v obcích.

Vytříděno a odvezeno bylo 30,79 t plastu 
v roce 2005. V roce 2006 - 28,59 t.

Třídění nápojových kartónů
Nápojové kartóny (krabice na nápoje) patří

mezi velmi populární obaly. Jsou tvořeny
dvěma nebo třemi druhy materiálů, přičem�
hlavní součástí je vysoce kvalitní papír, přes
70% hmotnosti obalu. Pro zaji�tění nepropust-
nosti obalu je nápojový karton vybaven polye-
tylenovou fólií, pro zaji�tění trvanlivosti obsa-
hu bývá doplněn je�tě fólií hliníkovou. Právě
pro svůj obsah vysoce kvalitního papíru je
vyhledáván papírnami jako zdroj cenné suro-
viny. 

Nápojový karton stačí jen vypláchnout
malým mno�stvím vody, se�lápnout a pak jen
předat na to správné místo, čím� je prozatím
kontejner na plast, odtud je pak vytříděn. Tento
postup byl  zvolen svozovou firmou, která se
pak dále stará o dotřídění daného odpadu.

V na�í obci se karton dává  do �lutých
nádob se spodním výsypem. Z plastového
odpadu bylo dle svozové společnosti vytříděno
na třídící lince na 0,38 t nápojových kartónů.
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Červencový pátek - třináctého - přinesl
Kdyni zajímavé prvenství. Pro radu do info-
centra dorazili první dva poutníci po
Svatojakubské cestě. Jak u� jsme vás dříve
seznámili, město Kdyně se stalo jedním ze
zastávek na Svatojakubské cestě. Ta patří u�
tisíce let mezi nejvýznamněj�í poutní cesty 
v Evropě a vede a� do �panělska, do města
Santiago de Compostela. Snoubenci Jana 
a Vladimír  započali tuto cestu v Praze dne 
5. července 2007 jako svoji  �předsvatební�.
Ve Kdyni se dobře najedli a napili, dále je zají-
mala zřícenina Rýzmberk. 

Ze Kdyně se poté vydali po značené
Svatojakubské mu�li na Tannaberk. Jejich
cílem je opravdu dojít a� na konec trasy, jak se
s nadsázkou praví �a� na konec světa�.

Ov�em trasu si rozdělí na více etap, dal�í
cesta je čeká na podzim a pak zase pří�tí rok 
v létě.  

Budeme jim za na�e město moc dr�et palce
a nejen těmto dvěma turistům, ale i dal�ím,
kteří  na své pouti neminou na�e infocentrum.

(IC)

Kdyni vyhledali první poutníci Svatojakubské cesty

Kolovečský pamětník a milovník místní his-
torie, �estasedmdesátiletý Karel Bláha, byl
mezi těmi, kteří na hradě �vihov převzali cenu
�pro obyčejné lidi, kteří dělají neobyčejné věci
ve prospěch druhých�,  Křesadlo od Asociace
nestátních neziskových organizací Plzeňského
kraje. 

�Kdy� trochu slou�í zdraví, tak to jde.
Polovina Křesadla ale patří man�elce,� uvedl
Karel Bláha, kterého na slavnost doprovodila
mezi jinými také místostarostka Jana Peclová.
I proto, �e právě Koloveč ocenění pro Karla

Bláhu za jeho mnohaletou činnost ve prospěch
obce navrhla.  �Byli jsme napnutí a� do posled-
ní chvíle,� vypráví. �Na pana Bláhu jsme hrdí
a moc mu to přejeme.�  

Karel Bláha nashromá�dil stovky map,
pohlednic, článků a dal�ích dokumentů o obci.
Stále také vydává tematické publikace, přispěl
ke zmapování kapliček, kří�ků a bo�ích muk 
v regionu. 

Fotografická výstava s tímto tématem je přes
celou sezónu instalována v Infocentru ve
Kdyni a tě�í se pozornosti mnoha náv�těvníků. 

Mezi navr�enými pro ocenění Křesadlem
převládají dobrovolníci ze sociální a zdravotní
sféry, výjimkou v�ak nejsou ani zástupci kultu-
ry nebo ochrany historických památek.

Leto�ní Křesadlo si ze �vihova odnesli také
man�elé Jan a Eva Kosovi z Klatov, kteří se
zabývají nekomerční činností v kultuře. 
K jejich tradičním činnostem patří například
zajímavé besedy v klatovském Hifi klubu.
Třetím oceněným byl Stanislav Tomanec z
Chotě�ova, který dlouhodobě usiluje o záchra-
nu chotě�ovského klá�tera.      Sylva Heidlerová

Křesají jiskru, která hřeje druhé

Vzhled Starokdyňské ulice s odstavnými
zelenými i cyklistickými pásy, koncepce
dopravy a parkování ve městě čeká na ocenění
soutě�e Nadace partnerství Cesty městy.  

Z celého regionu pouze Kdyně a Hostouň se
zapojily a zpracovaly dokumentaci podle
zadaných podmínek. O medaili a finanční
ohodnocení se letos uchází celkem 28 měst 
a dvě obce z celého Česka. Kandidátská místa
u� si prohlédla  hodnotící komise, která své
rozhodnutí oznámí v září u příle�itosti
Evropského týdne mobility. 

Zatímco Kdyně přihlásila rekonstruovanou
Starokdyňskou ulici, Hostouň�tí soutě�í s opra-
venými ulicemi jejich města jako komplexu. 

Soutě� propaguje kvalitní dopravní ře�ení
realizovaná v České republice, která se mohou
stát inspirací pro dal�í obdobné projekty.    (sh)

�ance pro
Starokdyňskou

Stará Kdyně reprezentuje kraj
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SRPEN
2. 8. Chodská Lhota;  fotbalový turnaj 

o putovní pohár Starosty Obecního úřadu,
Chodská Lhota za účasti 6-8 dru�stev, pořádá
FK Chodská Lhota

4. 8. Loučim, Setkání rodáků a přátel -
oslava 650 let zalo�ení obce, 12.30 hod. M�e 
v kostele Narození Panny Marie, slavnostní
průvod obcí, odpolednem provází Doma�li-
čanka, vystoupení místních dětí, souboru
Mráček, historický �erm, ukázka zásahu hasi-
čů, leteckých modelářů, výstava z historie 
a současnosti obce, večerní zábava, vstupné
50,- Kč, děti zdrama v ceně je publikace o his-
torii Loučimi, pořádá OÚ Loučim

4. 8. Brnířov, tradiční Brnířovský parez
od 15.00 hodin na návsi u rybníka; soutě�í se 
v netradičním oblečení a v dřevácích: přepla-
vání rybníka, oběhnutí rybníka, jízda na kole
kolem rybníka - pořádá SDH Brnířov;

5. 8.  Chodská Lhota, Turnaj starých gard
o pohár starosty obce, pořádá FK Chodská
Lhota, bli��í informace na tel.: 602 472 302

5. 8. Hájek, Nohejbal, od 9.00 hod na
novém hři�ti - registrace 50,-- Kč, začátek 
turnaje v 10.00 hod, pořádá Klondayk 
tel.: 606 423 330

11. 8. Mrákov; Chodská hyjta; akce se
uskuteční v prostorách TJ Sokol Mrákov.
Začátek programu je v 15.00 hod; pořádá
Sdru�ení přátel Dolního Chodska

17. 8. - 19. 8. Koloveč, Pouťový program,
17.8 - pátek 20. 00 - 23. 00 hod - taneční zába-
va - UKRADENÝ VJECI; 23.00 - 3. 00 hod
taneční zábava - CODA; 18. 8. - sobota 
20.00 hod CANTRY BABYLON - v�e v pří-
rodním areálu ve STARÉ CIHELNĚ; 19. 8. -
neděle 16. 00 hod fotbalové utkání I.A třída TJ
Slavoj Koloveč - Blovice.

18. 8. Mrákov; Mrákovský nohejbal 
trojic; Na turnaji budou oceněna v�echna dru�-
stva, bohaté občerstvení /prase na ro�tu/.
Přihlá�ky přijímá a informace podá: K. Stauber
tel.: 602 164 645, R. Kucala tel.: 602 946 582.
Přihlá�ky se přijímají do 18. 8. 2007 do 
08.00 hod., pořádá TJ Sokol Mrákov

18. 8. Mezholezy, Dětský den, 14.00 hod,
hři�tě a společenská místnost Mezholezy, pořá-

dá OÚ Mezholezy, místostarosta obce p. Jan
Haas tel.: 607 989 884

19. 8. Kdyně, Léto s dechovou hudbou, na
Náměstí ve Kdyni v 17.00 hod, pořádá MÚ
Kdyně

25. 8. Kdyně, Od vlaku k vlaku, 2. ročník,
vede p. Kube�, pořádá KČT Kdyně, informace
na tel.: 604 537 044

25. 8. Brnířov, Brnířovská �lapka -  2. roč-
ník cyklistického závodu pro děti i dospělé;
začátek  ve 13.00 hodin na návsi u rybníka; po
skončení závodu od 18.00 hodin bude hrát
hudba - je zaji�těn stan s velkou kapacitou 
+ občerstvení;  pořádá SDH Brnířov

25. 8. Hájek, odpoledne plné zábavy, lou-
čení s prázdninami nejen pro děti od 13 hod na
hři�ti, pořádá Klondayk  tel.: 606 423 330       

ZÁŘÍ
1. 9. Dla�ov, Na plech open Soustov I. roč-

ník zábavná po�ární soutě� s následnou taneč-
ní zábavou, více informacní oÚ Dla�ov

2. 9. Koloveč, Loučení s prázdninami;
Sokolníci z Plzně předvedou výcvik dravců,
kolovečský kynologický klub výcvik a poslu�-
nost psů a na závěr pečení buřtů. Zajímavý pro-
gram nejen pro děti, ale i dospělé.

9. 9. Kdyně; Výlet přes zříceninu St.
Her�tejn, pořádá KČT odbor Kdyně, vede 
J. Küfnerová

15. 9. Kdyně; Cyklovýlet, pořádá KČT
odbor Kdyně, vede P. März

16. 9. Pocinovice, Pouť u Dobré vody,
slavnostní m�e od 11.00 hod, 

29. 9. V�eruby; Den otevřených dveří 
v Z� V�eruby v odpoledních hod, více infor-
mací OÚ V�eruby

29. 9.- 30. 9. V�eruby; V�erubská pouť,
více informací OÚ V�eruby

29. 9. V�eruby; Pouťová taneční zábava
SDH,  od 20.00 hodin v KD, více info SDH
V�eruby

29. 9. - 1. 10. Chodská Lhota; Pouť sv.
Václava + tenisový turnaj od 9. 00 hod, pořádá
OÚ Chodská Lhota

SRPEN 
14. - 15.   20.00 Roming
17. - 18. 20.00 Dannyho parťáci 3
21. - 22.   20.00 Hostel 2
24. - 25. 20.00 Smrtonosná past 4.0
28. - 29. 20.00 Shrek třetí
31. 7.00 a 20.00 Harry Potter 

a Fénixův řád

Koncem 19. stol. se mezi lidmi z vy��ích
vrstev stalo módou vyrá�et o nedělích na
vycházky do přírody. Proto�e se na tako-
výchto vycházkách setkávalo vět�í mno�-
ství lidí, začaly se nedělní výlety organizo-
vat hromadně. Vzniklé místní spolky,
jejich� cílem bylo poznávání vlasti, se staly
základem pozděj�ího Klubu českých turistů
ve zkratce KČT. V Praze vzniklo ústředí
klubu, které také v roce 1888 začalo vydá-
vat časopis turistů. Podle informací Milana
Brycha mů�ete narazit na dochované časo-
pisy v různých kni�ních antikvariátech.

KČT, odbor Kdyně, byl zalo�en 7. února
1901 v Nové Kdyni. Podnět k jeho zalo�ení
dali Augustin Kohout a tehdej�í kronikář
Emil T�ída. Prvním předsedou byl Eduard
Píč a jednatelem Emil T�ída. V tém�e roce
členové odboru označili cestu na Nový
Her�tejn, Koráb a Českou Kubici. Také zří-
dili ve Kdyni dvě noclehárny. Do roku 1912
bylo proznačeno 61 kilometrů cest a vyvě-
�eno 87 tabulek. Snem kdyňského odboru
bylo získat do vlastnictví zříceninu hradu
Rýzmberk a postavit rozhlednu na vrchu
Koráb. 

K uskutečnění první idey do�lo v roce
1925, kdy velkostatky darovaly pozemky na
rozhlednu Koráb o rozloze 900 metrů čtve-
rečních, ale stavba byla zahájena a� v roce
1938, 7. srpna 1938 pak byla rozhledna
slavnostně otevřena společně s malou cha-
tou. 

Druhý plán se začal uskutečňovat v roce
1932 přidělením koncese kdyňskému odbo-
ru na hostinskou činnost v místní chatě. Od
1. dubna 1934 a� do konce března 1940 byl
pak celý hrad KČST Kdyně pronajat.
Majetkem kdyňského odboru KČST se stal
Rýzmberk a� roku 1947, na deset let si
navíc pronajal koupali�tě na Hájovně. V
roce 1976 byla vyasfaltovaná přístupová
cesta a v následujících letech byla opravena
vě�, altán i chata. 

Koncem roku 1948 dochází k sjednocení
KČST se Sokolem, ale činnost skomírá.
Dne 3. května 1957 je zalo�en odbor TJ
Jiskra Kdyně a zahájena organizovaná turis-
tika. V roce 1972 se zakládají dálkové
pochody, z té doby se zachoval pochod Za
Kdyni �tíhlej�í.

(Z příspěvku Milana Brycha 
na 20. setkání kdyňských 

pamětníků) 

Z historie
kdyňských turistů

Kdyň�tí turisté v současnosti

KK uu ll tt uu rr nn íí   ss ee rr vv ii ss

KKIINNOO  KKDDYYNNĚĚ

ZÁŘÍ
1.  17.00 a 20.00 Harry Potter

a Fénixův řád
4. - 5. 20.00 Tajnosti
7. - 8. 20.00 Zodiac

11. - 12. 20.00 Simpsonovi
14. - 15. 17.00 Divoké vlny
18. - 19. 20.00 Fantastická čtyřka

a  SILVER SURFER
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Na �kole v Kolovči vlála olympijská vlajka
Je pondělí, 25. června, krátce před čtvrt na

devět v parku u Základní �koly v Kolovči vlád-
ne mírně napjatá atmosféra. Zbývá jen několik
málo minut do slavnostního zahájení �kolní

V polovině června proběhlo setkání rodáků a přátel ze Soustova. Zdařilou akci připravily rodač-
ky Jana �pedlová a Jitka Kode�ová za podpory SDH Soustov, místních lidí a sponzorů. Setkání
proběhlo ve Společenského Zařízení v Soustově, je� vyu�ívají zdej�í dobrovolní hasiči. Zahájil
starosta obce Dla�ov úvodním projevem, poté byly rodákům promítnuty na plátno dobové foto-
grafie, ráz vesnice a stavební změny od předcházejícího období. U této části programu nás mile
překvapil srdečný zájem účastníků srazu, kteří se zapojili do prezentace - tu  poutavě vedla slečna
Martina Kacerovská. Následovalo poho�tění, které z části dodaly místní hospodyňky. Program
obohatilo vystoupení �en - členek SDH Soustov pod vedením paní Jiřiny Novákové. Zaujal i Vítek
�lajch, který předvedl krátkou kreaci pohybu bojových umění. Bylo i dost času na vzpomínání.
Sraz rodáků a přátel ze Soustova byl o to krásněj�í, �e se se�li lidé mladí, star�í a hlavně ti, kteří
se zde narodili, vyrůstali, chodili do �koly i k zábavám. Bylo příjemné potkat na návsi kamaráda,
souseda, přítele, kterého 10, 20, i více let neviděli. Mnozí rodáci zůstali i na pouťovou zábavu.

Odměnou pořadatelům byla velká účast a spokojenost v�ech 73 přítomných rodáků. Děkuji
v�em, kteří se starali o průběh a realizaci celé akce.                 starosta obce Dla�ov Petr Kode�

Setkání rodáků  ze Soustova

Nebojí se ekologických investic
Chodská Lhota se chystá na výstavbu nové
kanalizace za 17 milionů korun.

Nejdříve v�ak musí pořídit projektovou
dokumentaci, která u� sama o sobě přijde
na pět set tisíc, na kterou se letos podařilo
získat padesátiprocentní dotaci z Plzeň-
ského kraje.

Dokumentaci a stavební řízení chtějí ve
Lhotě dokončit do listopadu 2008, a teprve
potom začnou shánět peníze na výstavbu.
�Chtěli bychom vyu�ít přeshraniční progra-
my Evropské unie,� zamý�lí se starosta
Franti�ek Jílek �spla�kové vody osady �tef-
le s pětatřiceti čísly tečou do Německa 
a Kouba by měla být čistá.�              (sh)

Slu�by města Kdyně oznamují,
�e obnovily

ssssbbbběěěěrrrr  
ppppoooo����kkkkoooozzzzeeeennnnéééé  oooobbbbuuuuvvvviiii....

Boty do opravy mů�ete nosit 
do infocentra ve Kdyni ka�dé úterý

olympiády. Deset dru�stev pojmenovaných
podle vesmírných těles v čele se svými vedou-
cími, �áky 9. ročníků, je připraveno podat 
co nejlep�í výkony ve sportovních kláních 
a soutě�ích. 

Jednotlivé týmy se s předstihem připravova-
ly na dvoudenní olympiádu. Nejprve byli �áci
9. ročníků rozděleni do dvojic, které si rozlo-
sovaly v�echny �áky zdej�í �koly od 1. do 8.
ročníku. V ka�dém dru�stvu bylo tedy �iroké
věkové zastoupení. Vedoucí měli za úkol roz-
dělení svého týmu do jednotlivých disciplín.
Pak si připravovali trička, plakáty a transpa-
renty s námětem svého vesmírného tělesa. 

Ale zpět k dne�nímu dni. Konečně zazněly
slavnostní tóny. Za zvuků hudby pochodují
ma�oretky, aby zahájily �kolní olympiádu. Po

jejich vystoupení přichází vlajková četa 
a následuje vztyčení olympijské vlajky. Po dva
dny bude vlát nad vchodem základní �koly.
Oficiální zahájení dále pokračuje slibem spor-

tovců a rozhodčích. A teď u� hurá na sportov-
ní kolbi�tě.

Prvním bodem programu jsou vytrvalostní
běhy na 1000 m a 600 m na fotbalovém hři�ti.
Poté probíhá v tělocvičně turnaj ve florbalu, na
hři�ti minikopaná a na tenisových kurtech pře-
hazovaná. Po obědě následuje hod kriketovým
míčkem. Závěrečnou soutě�í dne�ního dne je
volejbalový turnaj. Po ukončení jednotlivých
disciplín se počet bodů zapisuje na informační
tabuli před hlavním vchodem. Tam také jedno-
tlivá dru�stva mohou sledovat svůj průbě�ný
stav. 

Do druhého dne - úterý 26. června  - u� vstu-
pují týmy s lep�í strategií. Ví, u jakého soupe-
ře mají výborné bě�ce, kde jsou naopak dobří
v kolektivních sportech. Je třeba rozvrhnout

síly na první trojblok disciplín: běh na 60 m a
300 m i skok daleký. Po deváté hodině je na
řadě kopaná a vybíjená.

Závěrečnou soutě�í �kolní olympiády je
�tafetový běh parkem. V něm se rozhoduje 
o přidělení posledních bodů pro jednotlivá
dru�stva. 

A pak u� je na řadě sčítání získaných bodů.
Po obědě se v�echny týmy seřadily na pro-
stranství před �kolou ke slavnostnímu zakon-
čení olympijských her. V jeho úvodu se před-
stavila děvčata 8. a 9. třídy s aerobikem. Po
nich následoval dlouho očekávaný okam�ik -
vyhlá�ení výsledků a předání cen. Jak to
v�echno nakonec dopadlo?

10. místo   Uran              84 bodů
9. místo   Charón       132 bodů
8. místo   Jupiter        165 bodů
7. místo   Saturn         171 bodů
6. místo   Neptun        174 bodů
5. místo   Titan            194 bodů
4. místo   Venu�e         209 bodů

Na stupně vítězů vystoupili:
3. místo   Merkur         210 bodů
2. místo   Měsíc          248 bodů
1. místo   Mars            273 bodů

V�echna dru�stva získala za své výkony,
snahu, obětavost, velkou bojovnost a čestnost
sladké odměny od sponzorů. První tři týmy
olympijské medaile.

Borcem na konec byl vyhlá�en Jan Chval ze
6. ročníku za �neohro�ené získání míče a útěk
před zuřivým psem�. 

Vlajková četa sňala vlajku a �kolní olympi-
áda 2007 v Základní �kole v Kolovči byla
ukončena.

Za Z� Koloveč Mgr. Petra Kří�ová
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Dnes shlí�í na na�e město z vr�ku kostel 
sv. Mikulá�e, zalo�ený v 1. pol. 14. století, 
o něm� je první písemná zmínka z roku 1369.
Původně nedaleko něho stávala je�tě jedna cír-
kevní stavba - kostelík (zmiňovaný i jako
kaple) sv. Petra a Pavla.

Tento kostelík byl zřejmě star�í a předcházel
vybudování kostela sv. Mikulá�e. Nasvědčuje
tomu nejen těsné sousedství obou svatyní, ale i
starobylé patrocinium (zasvěcení) stavby sv.
Petru a Pavlu. Těmto patronům byly zasvěceny
ji� jedny z nejstar�ích kostelů v Čechách (např.
rotundy na Budči z poč. 10.stol. a ve Starém
Plzenci z 2. pol. 10. stol., z 11. stol. kostely v
Mělníku a na Vy�ehradě, z 12. stol. kostely v
Poříčí n/S., Řeznovicích, Načeradci, Ledči
n/S., z r. 1240 kostel v Petrovicích 
okr. Klatovy aj.). 

Pravděpodobné je vybudování tohoto koste-
líka významným panským rodem pánů 
z Rýzmberka nebo jejich předky (Drslavici),
kteří okolní krajinu kolonizovali snad ji� na
přelomu 12. a 13. století. 

V této době asi vzniklo opevněné sídlo, dnes
zvané Ruchomperk, na vrchu Velký Kuřim nad
Černíkovem (7,5 km SV od Kdyně). 2,5 km
severně od Kdyně se nachází hradi�tě Příkopy,
jeho� stáří není dodnes přesvědčivě objasněno
a které podle dnes převládajícího názoru bylo

vybudováno na počátku 13. století předky pánů
z Rýzmberka. Ve 2. pol. 13. stol. pak byly
vybudovány dva hrady - Rýzmberk (před 
r. 1279) a Nový Her�týn. 

V souvislosti s výstavbou některého z těchto
opevněných sídel a nutností jejich zázemí vzni-
kl asi i zmiňovaný kostelík sv. Petra 
a Pavla i samotná osada Kdyně. Jeliko� tato
církevní stavba zanikla beze stop a nezachoval
se ani její popis či vyobrazení, její skutečné
stáří zůstane asi nav�dy záhadou. 

Opusťme proto půdu mo�ných teorií. První
písemná zpráva o kostelíku (kapli) sv. Petra 
a Pavla ve Kdyni je z r. 1390. Tehdy zemřel
kaplan Bohuslav a majiteli podacího práva
Ojířem z Rýzmberka a Hynčíkem Pluhem 
z Orlíka byl ke kapli dosazen nový kněz
Budislav z Kydlin. Ten v�ak zemřel záhy po
nastoupení a novým kaplanem se stal Tomá�
Templinův z Černotína. 

Ten později po�ádal o výměnu místa
a r. 1415 se zde stal kaplanem Ondřej 
z Němčic. R. 1418 si kaplan Ondřej vyměnil
místo s planským farářem Jakubem. Při této
výměně byl patronem kostelíka majitel
Rýzmberka Racek z Janovic.

V roce 1615 je uveden jako kdyňský farář
luteránský kněz Kry�tof Fikenbirt (August
Sedláček uvádí Fykenbyrt), správce kostelů 

sv. Mikulá�e a sv. Petra. Ten se tehdy soudil 
s Janem �ebestiánem z Vidr�perka, majitelem
Zahořan a V�erub.

Poslední zmínka o kostelíku je z r. 1660. Dne
6. 4. 1660 napsal purkmistr a Rada kdyňská
Janu Chválenickému, arciděkanu v Hor�ov-
ském Týně, aby se přimluvil u konzistoře 
v Praze, aby městečko Kdyně kapli ke cti nejsv.
Trojice vyzvednouti mohlo. 

Kdyňský farář Jan Václav Bonhomius
nesouhlasil, podal ihned rozklad a napsal arci-
děkanu v Hor�ovském Týně mimo jiné �e: 

�Nemá se nový kostel stavěti a starý opou-
�těti. Nový kostel by byl na újmu farnímu....
V�ak také nechali zpustnout sousedící kostel sv.
apo�tolů Petra a Pavla, který by měl býti dříve
opraven, ne�li nová kaple stavěna ��. 
A končí: �Podle mého skromného úsudku lépe
by bylo starý kostel sv. Mikulá�e hájiti, kostel
sv. Petra a Pavla opraviti, ne�li nový kostel
budovati�.

Kaple na náměstí postavena nebyla, přesto�e
mě�ťané ji� začali stavět základy.  A asi nebyl
opraven ani kostelík sv. Petra a Pavla, který se
v písemných pramenech ji� dále nevyskytuje 
a zanikl beze stopy. 

Miroslav Böhm, Kdyně

K o s t e l í k  s v.  P e t r a  a  P a v l a  v e  K d y n i  

V Pocinovicích byla kompletně dokončena
obytná zóna pro výstavbu 17 rodinných domků
v lokalitě Pod nádra�ím. Jsou v ní v�echny
in�enýrské sítě - komunikace, kanalizace,
vodovod, plynofikace, elektrifikace a telefonní
rozvody. Nyní je prodáno 8 parcel o průměrné
výměře 920 m2 a zbytek o výměrách od  776 do
1006 m2 čeká na dal�í zájemce o bydlení v klid-
né okrajové části obce s překrásným výhledem
na �umavské kopce. V obci je základní a mateř-
ská �kola, 3 obchody, pohostinství, pekárna,
kulturní dům a rozsáhlý sportovní areál.

Cena za 1 m2 pozemku je 150,- Kč. 

Obytná zóna v Pocinovicích
čeká na nové stavebníky 

Společenský �ivot v Němčicích
... se v létě soustředí na koupali�tě. Voda je

výborná a i občerstvení funguje znamenitě.
�Kiosek máme ka�doročně pronajatý a se sou-
časným nájemcem jsme zatím udělali nejlep�í
zku�enost", pochvaluje si starosta Jan Bosák.
"Na�e koupali�tě je navíc jedno z mála, které
sledují kraj�tí hygienici. Také tenisové kurty
jsou často obsazené, vzájemné turnaje zavede-
ných týmů se u� staly tradicí,� dodává s tím, �e
se chystají zalo�it základy dal�ímu zvyku, 
a sice letním country večerům.

K tomu v�emu patří i vzorově posečené
okolí.

�Obecní prostory nám seče místní firma 
a i kdy� padesát tisíc, které platíme, není zas
tak málo, jsme s údr�bou zeleně nadmíru spo-
kojeni,� končí spokojený starosta. 
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Kdyňsko a zdravotně  post i�ení  spoluobčané

Dětský den Němčice

Z dárků a dárečků se mohly soutě�ící děti v Den dětí radovat díky obecnímu úřadu v Němčicích,
který zakoupil ceny a sladkosti za 2 500 korun.

V měsíci červnu se uskutečnilo na obecním
úřadu vítání občánků. Starosta obce Václav
Svoboda přivítal 11 nových občánků obce
Pocinovice. Zasedací místnost, kde vítání pro-
bíhalo, se zaplnila do posledního místečka.

Kulturní program zajistily děti z mateřské 

a základní �koly. Noví občánci obdr�eli malý

dárek a maminky květinu. Vítání uváděla paní

Eva Květonová.

Vítání  občánků  v  Pocinovicích

Říká se, �e největ�í poklad na světe je zdra-
ví. Ne ka�dému je v�ak toto �těstí dopřáno. 
I na Kdyňsku �ije mnoho lidí, kteří jsou po
onemocněních, úrazech, nebo se narodili s vro-
zenými vadami - trvale zdravotně posti�ených.

Právě pro ně, po případě i rodiny s posti�e-
nými dětmi, pracuje ve Kdyni občanské sdru-
�ení - místní organizace - Svaz posti�ených.
Sdru�uje nejen tělesně posti�ené z regionu
Kdyňska, ale také posti�ené s následky po one-
mocněních různými interními chorobami. 
Členové organizace se zapojují, pokud jim

to zdravotní stav dovolí, do v�ech aktivit pořá-
daných ve Kdyni a okolí, ale také do akcí,
které pro ně připravuje okresní organizace
Svazu tělesně posti�ených. Informace mají,
jak se říká �z první ruky�, proto�e předsedky-
ně MO STP ve Kdyni pí. Váchalová je zároveň
předsedkyní OO STP v Doma�licích a vedou-
cí Poradenského centra pro tělesně posti�ené -
se sídlem Msgr. Sta�ka 265, Doma�lice 
(v budově Okrasní správy sociálního zabezpe-
čení - (OSSZ) - poradenské hodiny - Út, Čt,
Pá, - v�dy od 8.00 - 12.00 hod.

Na členské schůzi, které je konají 2x do
roka přicházejí mezi nás i zástupci MěÚ ve
Kdyni a to buď pan starosta Löffelmann, nebo
tajemnice pí. Bauerová, aby nám řekli, co se
ve Kdyni a okolí připravuje nového. Důle�ité
informace nám poskytuje i paní  Ducháčková 
z pečovatelské slu�by, zejména o práci v
oblasti komunitního plánování zastupuje zdra-
votně posti�ené Bc. Michaela Blahutová,
vedoucí centra pro zdravotně posti�ené - pra-
covi�tě Doma�lice (hodiny pro klienty Po a St:
8.00 - 12.00; 13.00 - 16.00 hod; Út a Pá 8.00 -
12.00; v budově OSSZ. Slečna Blahutová má
poradenský den jednou měsíčně i ve Kdyni 
a to ka�dý druhý čtvrtek v měsíci od 8.00 -
11.00 hod - na pečovatelské slu�bě u paní
Ducháčkové.

MÚ ve Kdyni vychází na�í organizaci v�e-
stranně vstříc. V současné době nás v�ak trápí
problémy, kde konat schůze pro cca 80 - 90
lidí, abychom jim mohli poskytnout také malé
občerstvení. Přesvědčil se o tom i pan starosta
na na�í jarní schůzi na �karmance.

Nejen prací �iv je člověk. Pořádáme pro
na�e členy, ale i �irokou veřejnost zájezdy,
seniorská odpoledne, výstavy apod. Letos
jsme byly na zámcích Manětín a Chý�i, ka�dý
čtvrt roku máme v MKS v Doma�licích bese-
du o problémech zdravotně posti�ených spoje-
nou s muzikoterapií, na�i členové to nazývají
�tanečky� a moc se na ně tě�í.

Velkou prodejní a informační výstavu jsme
uspořádali 31. 5. 2007 v MKS v Doma�licích.
Náv�těvníci si mohli objednat nebo zakoupit
kompenzační a rehabilitační pomůcky od
firem jako je MEYRA atp. Dostali zde infor-
mace z činnosti organizací zdravotně posti�e-
ných. 

Byly zde produkty doplňované vý�ivy, orto-
pedické pomůcky, mohli ochutnat diabetické
pečivo, seznámit se s tím, co je Abylimpiáda,
nechat si změřit tlak, cholesterol, tělesný tuk 
i hladinu cukru v krvi.

Pořádáme veřejné semináře k sociálním
otázkám nebo ke kriminalitě. Uspořádali jsme

také z apomoci MZ rehabilitační a rekondiční
pobyt pro posti�ené na horních a dolních kon-
četinách na Ka�perských horách. Pro na�e
vnitřně posti�ené členy pořádala 2 rekondice
organizace Svaz posti�ených civilizačními
chorobami v Chlumu a v De�tné v Orlických
horách. 

V současné době chceme je�tě zaktualizovat
materiál Město bez bariér a výsledek předáme
panu starostovi Löffelmannovi do konce čer-
vence 2007. Cílem na�í práce je spokojenost
na�ich spoluobčanů.

Za MO STP Kdyně - A. Váchalová
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První starosta partnerské obce Schwarzach, pan Alois Böhm,  pozval 1. července zástupce obce
Pocinovice na ji� čtvrté Hry bez hranic. V�ech těchto her se na�e obec zúčastnila. Hry se konají na
řece, která obcí protéká. Obec Pocinovice reprezentovalo pětičlenné dru�stvo ve slo�ení Jehlík
Antonín, Jehlík Tomá�, Rada Franti�ek, Fraňková Jana mlad�í a Toman Petr. 

Při soutě�i se u�ije legrace a nejde o to se umístit na čelním místě, ale hlavně si u�ít. Z celko-
vých 14 dru�stev jsme obsadili 6. místo. Po skončení her se v�ichni přesunuli do obecních prostor,
kde vyhrávala hudba a bylo provedeno slavnostní vyhlá�ení výsledků. Před vyhlá�ením výsledků
provedl pan starosta Böhm závodníky z Pocinovic po obci Schwarzach, kde jim ukázal nově upra-
venou náves, poutní místo Dobrá Voda a velice hezký kostel.           Václav Svoboda, Pocinovice

N a  h r a n i c í c h  b e z  h r a n i c

V podvečer druhé červencové neděle utichl
vítr a přestalo pr�et.  

Nádvoří před muzeem se zklidnilo a čekalo
na svoje premiérové představení. Ve stínu
mohutné lípy se chystalo vystoupit �enské flét-
nové kvarteto z Belgie, které do Kdyně pozva-
lo místní infocentrum. 

Na lavičkách a oddychových zákoutích
parku na ně čekalo �est desítek těch, kteří se
rozhodli ukončit prodlou�ený sváteční víkend
romantickými skladbami belgických, ruských,
italských i českých hudebních velikánů, při-
čem� nepřehlédnutelnou se mezi nimi stala
Dvořákova Má vlast.

Příjemné rozpolo�ení posluchačů, kteří
naslouchali hlasu fléten, dokazovaly bezpro-
střední úsměvy a spontánní atmosféra.
Belgické umělkyně si získaly publikum nejen
profesionalitou, ale i přirozeným a milým
vystupováním. Celkový dojem zarámoval
upravený park, jeho� letité stromy podtrhly
nedělní nostalgii.                 Sylva Heidlerová

V�erubský průsmyk se odrazí od své minulosti
Politika, kultura i �ivot na česko-bavorském

pomezí má tolik odli�ného a je�tě více podob-
ného. Co v�ak bezesporu spojuje zájmy podni-
katelů, spolků i obcí je cestovní ruch, turismus.
Pohraničí vidí svoji �anci v novém plánovacím
období Evropské unie, kde jsou pro podobné
záměry zahraniční spolupráce určené speciální
programy. Přemý�lí, jak spojit své mo�nosti 
a síly do společných plánů s významnou
finanční podporou Evropské unie. 

Zástupci Svazku obcí Kdyňska, Doma�-
licko, Furth im Wald i oblast Hoher Bogen se
za tímto účelem několikrát se�li, dohodli pod-
mínky a rozhodli se podepsat prohlá�ení, ve
kterém se ke společné spolupráci zavá�í.
Základem a prvním cílem je vícejazyčné

vyznačení turistických cest, cyklostezek 
a výsti�ná marketinková značka. �Nejsme ani
�umava, ani Český les. Musíme tedy najít
něco, co vyvá�í zdánlivý handicap,� zaznělo na
jednání. Právě V�erubský průsmyk toti� 
v minulosti dokázal zúročit svoji strategickou 
a obchodní polohu. 

Po podpisu deklarace následovalo sestavení
osmičlenné pracovní skupiny, která by měla
uvést u�itečné my�lenky do praktického �ivo-
ta. Zástupci infocenter a regionálního rozvoje
dostali za úkol připravit zalo�ení obecně pro-
spě�né společnosti, nalézt vyhovující název,
logo, a to nejdůle�itěj�í - společný pracovní
program tak, aby se cestovní ruch stal jedním z
hlavních pilířů prosperujícího pohraničí.    (sh)

Smlouvu o spolupráci podepisují starostové (zleva): Doma�lic - Miroslav Mach, Kdyně - Jan
Löffelmann a Hor�ovského Týna - Josef Holeček. 

�Má vlast�
s belgickým
nádechem


